



NOTICE OF PROPOSED PROCUREMENT (NPP)

Solicitation #: 1000250311

Closing Date: June 10 2023

Time: 2pm

This requirement is for the department of Health Canada.

TITLE:

Two (2) senior Evaluation Consultants

BACKGROUND:

Evaluations and consultancies provide credible, timely, neutral evidence to support government accountability and senior management decision-making on policy, expenditure management, and program improvements.

On a five-year cycle, evaluations are conducted of all programs. Consultancies are conducted on a need basis, when requested by senior management.

The Office of Audit and Evaluations (OAE) team is responsible for the data collection on multiple simultaneous evaluation and consultancy projects, and the contractor will be responsible for leading teams of evaluators assigned to various projects. The Contractor will have no line management responsibilities such as approving leave or providing performance reviews.

SCOPE:

The Contractor must perform the following tasks:

- a) Lead multiple, concurrent evaluation or consultancy activities related to PHAC and HC programs to evaluate their relevance and performance.
- b) Lead the work of multi-disciplinary evaluation Public Health Agency of Canada/Health Canada (PHAC/HC) teams involved in multiple and concurrent evaluation projects; establish objectives, work plans and standards; assign tasks, provide guidance and direction; mentor and motivate staff in a multi-disciplinary, matrix and team approach environment.
- c) Provide a challenge function, expert advice and consulting services to OAE management on evaluation requirements, performance measurement activities. Provide advice, recommendations, and support to OAE management on the relevance and performance of PHAC/HC policies, programs and services, as well as strategies and options for changes or improvements.
- d) Carry out certain aspects of PHAC/HC evaluation or consultancy projects including: leading interviews and focus groups, developing and /or reviewing data collection tools, analyzing results from multiple lines of evidence, and liaising with program and other government department officials.
- e) Interpret and analyze evaluation or consultancy study results, evaluation reports and associated conclusions and recommendations to ensure the reliability and accuracy of preliminary findings and final reports and presentations.
- f) Identify significant PHAC/HC existing or emerging issues, problem areas, policies or programs that require review and/or enhancement, and provides recommendations to the Manager, Executive Director and senior management on the conduct of evaluation studies, or other types of reviews as appropriate, to address priority requirements.

Health Canada seeks the services of two (2) senior Evaluation Consultants under the Temporary Help Services Supply Arrangement , for the following Stream: 8.2 Evaluation Analyst

ESTIMATED VALUE:

The value is \$248,600.00 (taxes included)

OWNERSHIP OF INTELLECTUAL PROPERTY:

There is no Intellectual Property

SECURITY REQUIREMENT:

The security level required is reliability.

MANDATORY REQUIREMENTS:

Resource A

#	Mandatory Criteria	Met: Yes/No	Page Reference In The Bidder's Proposal
M1A	<p>The senior evaluation consultant must have completed a minimum of five evaluation projects within the last 48 months as part of a contract for the Federal Government of Canada.</p> <p>To demonstrate this criterion, the Bidder must provide the following information at a minimum for each of the evaluation projects:</p> <ul style="list-style-type: none"> a) The name of the client organization; b) Description of the evaluation; c) The contact point for the client name, title, email address and telephone number; and d) The start and end dates for the provision of the services. 		

Point Rated Criteria

Proposals which fail to meet the overall minimum Rated Requirements will be deemed non-compliant and given no further consideration.

Item	Point Rated Criteria	Points allocated for the criteria	Score	Page #
R1 A	The proposed resource should have completed at least 3 years of providing advice and recommendations to senior management (managers, directors or team principals).	<p>Maximum Points: 10 Points</p> <p>3 years: 2 points</p> <p>4 years: 4 points</p> <p>5 years: 6 Points</p> <p>6 years: 8 Points</p> <p>7+years: 10 Points</p>		
R2A	<p>The proposed resource should have accumulated at least 2 years of experience in evaluating health or healthcare programs.</p> <p>To demonstrate this criterion, the Bidder must provide the following information at a minimum for each of the evaluation projects:</p> <ul style="list-style-type: none"> a) The name of the client organization; b) Description of the evaluation; c) The contact point for the client name, title, email address and telephone number; and d) The start and end dates for the provision of the services. 	<p>Maximum Points: 10 Points</p> <p>2 years: 2 Points</p> <p>3 years: 4 Points</p> <p>4 years: 6 Points</p> <p>5 years: 8 Points</p> <p>6+years: 10 Points</p>		

Item	Point Rated Criteria	Points allocated for the criteria	Score	Page #
R3A	<p>The proposed resource should have completed at least 2 years of leading evaluation projects (team lead or above). This includes: leading interviews and focus groups, developing and /or reviewing data collection tools, analysing results from multiple lines of evidence, and liaising with program and other government department officials.</p> <p>To demonstrate this criterion, the Bidder must provide the following information at a minimum for each of the evaluation projects:</p> <ul style="list-style-type: none"> a) The name of the client organization; b) Description of the evaluation; c) The contact point for the client name, title, email address and telephone number; and d) The start and end dates for the provision of the services. 	<p>Maximum Points: 10 Points</p> <p>2 years: 2 Points 3 years: 4 Points 4 years: 6 Points 5 years: 8 Points 6+years: 10 Points</p>		
	Minimum overall points required to be deemed compliant	6		
	MAX : 30 POINTS	30		

Resource B

Criterion #	Mandatory Criterion	Met: Yes/No	Page Reference In The Bidder's Proposal
M1B	<p>The senior evaluation consultant must have completed a minimum of five evaluation projects within the last 48 months as part of a contract for the Federal Government of Canada.</p> <p>To demonstrate this criterion, the Bidder must provide the following information at a minimum for each of the evaluation projects:</p> <ul style="list-style-type: none"> a) The name of the client organization; b) Description of the evaluation; c) The contact point for the client name, title, email address and telephone number; and d) The start and end dates for the provision of the services. 		

Point Rated Criteria

Proposals which fail to meet the overall minimum Rated Requirements will be deemed non-compliant and given no further consideration.

Item	Point Rated Criteria	Points allocated for the criteria	Score	Page #
R1 B	The proposed resource should have completed at least 3 years of providing advice and recommendations to senior management (managers, directors or team principals).	Maximum Points: 10 Points 3 years: 2 points 4 years: 4 points 5 years: 6 Points 6 years: 8 Points 7+years: 10 Points		
R2B	The proposed resource should have accumulated at least 2 years of experience in evaluating health or healthcare programs. To demonstrate this criterion, the Bidder must provide the following information at a minimum for each of the evaluation projects: e) The name of the client organization; f) Description of the evaluation; g) The contact point for the client name, title, email address and telephone number; and h) The start and end dates for the provision of the services	Maximum Points: 10 Points 2 years: 2 Points 3 years: 4 Points 4 years:6 Points 5 years: 8 Points 6+years: 10 Points		
R3B	The proposed resource should have completed at least 2 years of leading evaluation projects (team lead or above). This includes: leading interviews and focus groups, developing and /or reviewing data collection tools, analysing results from multiple lines of evidence, and liaising with program and other government department officials. To demonstrate this criterion, the Bidder must provide the following information at a minimum for each of the evaluation projects: e) The name of the client organization; f) Description of the evaluation; g) The contact point for the client name, title, email address and telephone number; and h) The start and end dates for the provision of the services	Maximum Points: 10 Points 2 years: 2 Points 3 years: 4 Points 4 years: 6 Points 5 years: 8 Points 6+years: 10 Points		
Minimum overall points required to be deemed compliant		6		
MAX : 30 POINTS		30		

Mandatory financial criteria

The financial bid must not exceed \$220,000.00 (taxes not included).

SELECTION METHODOLOGY:

The selection methodology is Highest Combined Rating of Technical Merit [70%] and Price [30%]

Enquiries regarding this Request for Proposals (RFP) are to be submitted in writing to:
Name of the Contracting Authority: Mira Abdillahi
E-mail address: mira.abdillahi2@hc-sc.gc.ca

.....

AVIS DE PROJET DE MARCHE (APM)

No de sollicitation : 1000250311 **Date de clôture** : 10 juin 2023 **Heure** : 14h00

Cette exigence est pour Santé Canada.

TITRE

Deux (2) consultants principaux en évaluation

APERCU

Les évaluations et les conseils fournissent des preuves crédibles, opportunes et neutres pour soutenir la responsabilisation du gouvernement et la prise de décision de la haute direction sur les politiques, la gestion des dépenses et les améliorations des programmes.

Tous les programmes sont évalués selon un cycle de cinq ans. Les consultations s'effectuent en fonction des besoins, à la demande de la haute direction.

L'équipe de l'Audit et Evaluation (EAE) est responsable de la collecte de données sur plusieurs projets d'évaluation et de conseil simultanés. L'entrepreneur sera chargé de diriger des équipes d'évaluateurs affectés à divers projets. L'entrepreneur n'aura aucune responsabilité de gestion hiérarchique telle que l'approbation des congés ou la fourniture d'évaluations du rendement.

PORTEE DES TRAVAUX

Diriger plusieurs activités d'évaluation ou de consultation simultanées liées aux programmes de l'Agence de la Santé Publique (ASPC) et de Santé Canada (SC) afin d'évaluer leur pertinence et leur rendement.

b) Diriger le travail des équipes d'évaluation multidisciplinaires de l'ASPC/SC impliquées dans des projets d'évaluation multiples et simultanés; établir des objectifs, des plans de travail et des normes; assigner des tâches, fournir des conseils et une direction ; encadrer et motiver le personnel dans un environnement multidisciplinaire, matriciel et d'équipe.

c) Fournir une fonction d'examen critique, des conseils d'experts et des services de consultation à la direction de l'EAE sur les exigences d'évaluation et les activités de mesure du rendement. Fournir des conseils, des recommandations et un soutien à la direction de l'EAE sur la pertinence et le rendement des politiques, programmes et services de l'ASPC/HC, ainsi que sur les stratégies et les options de changement ou d'amélioration.

d) Réaliser certains aspects des projets d'évaluation ou de consultation de l'ASPC/SC, notamment : mener des entrevues et des groupes de discussion, élaborer et/ou réviser des outils de collecte de données, analyser les résultats de plusieurs sources de données et assurer la liaison avec les responsables du programme et d'autres ministères.

e) Interpréter et analyser les résultats des études d'évaluation ou de conseil, les rapports d'évaluation et les conclusions et recommandations associées pour garantir la fiabilité et l'exactitude des conclusions préliminaires et des rapports et présentations finaux.

f) Identifier les problèmes, les problèmes, les politiques ou les programmes importants existants ou émergents de l'ASPC / SC qui nécessitent un examen et / ou une amélioration, et fournir des recommandations au gestionnaire, au directeur exécutif et à la haute direction sur la conduite d'études d'évaluation ou d'autres types de réexamens, le cas échéant, pour répondre aux besoins prioritaires.

Santé Canada recherche les services de deux (2) consultants principaux en évaluation dans le cadre de l'arrangement en matière d'approvisionnement pour les services d'aide temporaire, pour le volet suivant :

8.2 Analyste d'évaluation

VALEUR ESTIMATIVE

La valeur est de \$248,600.00 (taxes incluses)

POSSESSION DE LA PROPRIÉTÉ INTELLECTUELLE

Il n'y a pas de propriété intellectuelle

EXIGENCE EN MATIÈRE DE SÉCURITÉ

Le niveau de sécurité requis est la fiabilité

EXIGENCES OBLIGATOIRES
Ressource A

CRITERE #	EXIGENCES OBLIGATOIRES	Conforme aux exigences O/N	Numéro de la page dans la proposition du soumissionnaire
M1A	<p>Le consultant principal en évaluation doit avoir réalisé au moins cinq projets d'évaluation au cours des 48 derniers mois dans le cadre d'un contrat pour le gouvernement fédéral du Canada.</p> <p>Pour démontrer ce critère, le soumissionnaire doit fournir au minimum les informations suivantes pour chacun des projets d'évaluation :</p> <p>e) Le nom de l'organisation ;</p> <p>f) Description de l'évaluation ;</p> <p>g) Le point de contact pour le nom, le titre, l'adresse e-mail et le numéro de téléphone du client ; et</p> <p>h) Les dates de début et de fin de la prestation des services.</p>		

Critères cotés

Les propositions qui ne satisfont pas aux exigences cotées minimales globales seront jugées non conformes et rejetées.

Item	Critères cotes	Points attribués pour les critères	Note	Numero de la Page
R1 A	<p>La ressource proposée doit avoir complété au moins 3 ans de prestation de conseils et de recommandations à la haute direction (gestionnaires, directeurs ou chefs d'équipe).</p>	<p>Points maximum : 10 points</p> <p>3 ans : 2 points</p> <p>4 ans : 4 points</p> <p>5 ans : 6 Points</p> <p>6 ans : 8 Points</p> <p>7 ans et plus : 10 points</p>		
R2 A	<p>La ressource proposée doit avoir accumulé au moins 2 ans d'expérience en évaluation de programmes de santé ou de soins de santé.</p> <p>Pour démontrer ce critère, le soumissionnaire doit fournir au minimum les informations suivantes pour chacun des projets d'évaluation :</p> <p>i) Le nom de l'organisation ;</p> <p>j) Description de l'évaluation ;</p> <p>k) Le point de contact pour le nom, le titre, l'adresse e-mail et le numéro de téléphone du client ; et</p> <p>l) Les dates de début et de fin de la prestation des services.</p>	<p>Points maximum : 10 points</p> <p>2 ans : 2 Points</p> <p>3 ans : 4 Points</p> <p>4 ans : 6 Points</p> <p>5 ans : 8 Points</p> <p>6 ans et plus : 10 points</p>		

Item	Critères cotés	Points attribués pour les critères	Note	Numero de la Page
R3 A	<p>La ressource proposée doit avoir complété au moins 2 ans de projets d'évaluation (chef d'équipe ou supérieur). Cela comprend : mener des entrevues et des groupes de discussion, élaborer et/ou réviser des outils de collecte de données, analyser les résultats de plusieurs sources de données et assurer la liaison avec les responsables du programme et d'autres ministères.</p> <p>Pour démontrer ce critère, le soumissionnaire doit fournir au minimum les informations suivantes pour chacun des projets d'évaluation :</p> <p>i) Le nom de l'organisation ;</p> <p>j) la description de l'évaluation ;</p> <p>k) Le point de contact pour le nom, le titre, l'adresse e-mail et le numéro de téléphone du client ; et</p> <p>l) Les dates de début et de fin de la prestation des services.</p>	<p>Points maximum : 10 points</p> <p>2 ans : 2 Points 3 ans : 4 Points 4 ans : 6 Points 5 ans : 8 Points</p> <p>6 ans et plus : 10 points</p>		
	Total de Points minimaux requis de conformité	6		
	TOTAL DE POINTS MAXIMAUX : 30 POINTS	30		

Ressource B

CRITERE #	EXIGENCES OBLIGATOIRES	Conforme aux exigences O/N	Numéro de la page dans la proposition du soumissionnaire
M1A	<p>Le consultant principal en évaluation doit avoir réalisé au moins cinq projets d'évaluation au cours des 48 derniers mois dans le cadre d'un contrat pour le gouvernement fédéral du Canada.</p> <p>Pour démontrer ce critère, le soumissionnaire doit fournir au minimum les informations suivantes pour chacun des projets d'évaluation :</p> <p>e) Le nom de l'organisation ;</p> <p>f) Description de l'évaluation ;</p> <p>g) Le point de contact pour le nom, le titre, l'adresse e-mail et le numéro de téléphone du client ; et</p> <p>h) Les dates de début et de fin de la prestation des services.</p>		

Critères cotés

Les propositions qui ne satisfont pas aux exigences cotées minimales globales seront jugées non conformes et rejetées.

Item	Critères cotés	Points attribués pour les critères	Note	Numero de la Page
R1 A		Points maximum : 10 points		

Item	Criteres cotes	Points attribues pour les criteres	Note	Numero de la Page
	<p>La ressource proposée doit avoir complété au moins 3 ans de prestation de conseils et de recommandations à la haute direction (gestionnaires, directeurs ou chefs d'équipe).</p>	<p>3 ans : 2 points 4 ans : 4 points 5 ans : 6 Points 6 ans : 8 Points 7 ans et plus : 10 points</p>		
R2A	<p>La ressource proposée doit avoir accumulé au moins 2 ans d'expérience en évaluation de programmes de santé ou de soins de santé.</p> <p>Pour démontrer ce critère, le soumissionnaire doit fournir au minimum les informations suivantes pour chacun des projets d'évaluation :</p> <p>i) Le nom de l'organisation ; j) Description de l'évaluation ; k) Le point de contact pour le nom, le titre, l'adresse e-mail et le numéro de téléphone du client ; et l) Les dates de début et de fin de la prestation des services.</p>	<p>Points maximum : 10 points</p> <p>2 ans : 2 Points 3 ans : 4 Points 4 ans : 6 Points 5 ans : 8 Points 6 ans et plus : 10 points</p>		
R3A	<p>La ressource proposée doit avoir complété au moins 2 ans de projets d'évaluation chef d'équipe ou supérieur). Cela</p>	<p>Points maximum : 10 points</p>		

Item	Critères cotes	Points attribués pour les critères	Note	Numero de la Page
	<p>comprend : mener des entrevues et des groupes de discussion, élaborer et/ou réviser des outils de collecte de données, analyser les résultats de plusieurs sources de données et assurer la liaison avec les responsables du programme et d'autres ministères.</p> <p>Pour démontrer ce critère, le soumissionnaire doit fournir au minimum les informations suivantes pour chacun des projets d'évaluation :</p> <p>i) Le nom de l'organisation ;</p> <p>j) la description de l'évaluation ;</p> <p>k) Le point de contact pour le nom, le titre, l'adresse e-mail et le numéro de téléphone du client ; et</p> <p>l) Les dates de début et de fin de la prestation des services.</p>	<p>2 ans : 2 Points</p> <p>3 ans : 4 Points</p> <p>4 ans : 6 Points</p> <p>5 ans : 8 Points</p> <p>6 ans et plus : 10 points</p>		
	Total de Points minimaux requis de conformité	6		
	TOTAL DE POINTS MAXIMAUX : 30 POINTS	30		

Critères financiers obligatoires

La soumission financière ne doit pas excéder \$220 000,00 \$ (taxes non incluses).

METHODE DE SELECTION

La méthodologie de sélection est la note combinée la plus élevée pour le mérite technique [70 %] et le prix [30 %]

Les demandes de renseignements concernant cette Demande de Proposition (DP)

Doivent être adressées par écrit a :

Nom de l'autorité contractante : Mira Abdillahi

Courriel: mira.abdillahi2@hc-sc.gc.ca